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Veszprémben születtem, de mivel 
a szüleim a városhoz közeli Ki-
rályszentistvánon éltek, nekem és a 
testvéreimnek ebben a szeretnivaló 
Balaton-felvidéki faluban telt a gyer-
mekkorunk. Talán kevesen tudják, 
hogy a hagyományok szerint 997-
ben István király itt, a Séd völgyében 
győzte le Koppány vezért. S persze 
Veszprémben szintúgy sok időt töl-
töttünk, hiszen ott jártunk óvodába, 
általános iskolába, gimnáziumba, sőt 
jómagam az egyetemi tanulmányai-
mat is ott végzem.

Édesanyám szülei Veszprémben 
laktak, így a délelőtti tanítás és a 
délutáni edzések között náluk időz-
tünk, s a nyári szünidők nagy részét 
is velük töltöttük. Sok barátomat 
köszönhetem a városnak, hiszen 
kissrácként a játszótereken, a sport-
pályákon együtt bandáztunk, később 
pedig nagykamaszként jöttek a bulik 
és az egyéb közös programok. S ak-
kor még nem beszéltem veszprémi 
úszótársaimról… 

Négyéves koromban tanultam 
meg úszni, és ez a sportág számomra 
bizony szerelem volt a legelső látás-
ra. A balatonfűzfői, majd a veszpré-
mi úszóklubban edzettem, és már a 
serdülő korosztályos versenyeken 
sorra jöttek az eredmények, előbb a 
medencés számokban, majd nyílt ví-
zen szintén.  

Ha kisebb megszakításokkal is, de 
tagja lettem az ifjúsági, majd a felnőtt 
úszóválogatottnak mindkét szakág-
ban. A legjobb eredményeimet ed-
digi pályafutásom során a nyílt vízi 
versenyeken tudtam elérni. A magyar 
bajnokságokon szerzett aranyérmeim 
mellett ifjúsági, majd junior Euró-
pa- és világbajnok lettem, és később 
sikerült aranyérmeket szereznem fel-
nőtt Európa- és világbajnokságokon. 
A 2021-es tokiói olimpián 10 kilomé-
teren ezüst-, tavaly Párizsban pedig 
ugyanezen a távon aranyérmes lettem.

Ha köztünk marad, elárulom, hogy 
bár a legjobb eredményeimet a nyílt 
vízi úszásban értem el, életem első 
ilyen versenyén, 2014-ben, úgy lép-
tem ki a partra, hogy „na, én ilyet 
soha többet!”. Alaposan megleptem 

Kedves Olvasó! 

ezzel az edzőmet. Nem éreztem jól 
magam a vízben, ráadásul az idő-
eredményemmel sem voltam elége-
dett. Szerencsémre az edzőm, Szoko-
lai László ezt nem hagyta annyiban, 
és nagy-nagy köszönettel tartozom 
neki, hogy segítségével eljuthattam 
oda, ahol ma tartok.

Büszke vagyok a szakmai elisme-
résekre, arra, hogy nemzetközi szin-
ten is többször választottak meg az 
adott év legjobb hosszútávúszójának, 
illetve nyílt vízi úszójának, és ugyan-
csak meghatódtam attól, hogy két 
alkalommal is magas állami kitünte-
tésben részesültem. Remélem, nem 
értenek félre, de a legjobban annak 
örültem, amikor tavaly nem csupán 
én, hanem edzőm, Szokolai László is 
Veszprém város díszpolgára lett.

A párizsi olimpia után tartottam 
egy kis pihenőt, de az év elején újra 
edzésbe álltam. Az idei vizes világ-
bajnokság helyszíne Szingapúr, ami 
mindenképpen fontos esemény lesz a 
számomra. S persze készülök a nyílt 
vízi Európa-bajnokságra, illetve a 
világkupa sorozat versenyeire. Tehát 
van bejegyzés a versenynaptáramban 
bőven! 

Ön pedig, Kedves Olvasó, remé-
lem, az idén nyáron is felkeresi az 
ezernyi programot kínáló Veszprém 
városát, vagy ellátogat a csodás Ba-
laton-felvidékre. Vidám nyarat és jó 
élményeket kívánok!

Rasovszky Kristóf 
többszörös Európa- és világbajnok,
olimpiai ezüst- és aranyérmes úszó
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– Hol tart a 2021–2027-es uniós ciklus TOP 
Plusz programjának megvalósítása a várme-
gyében? 

– Az új uniós tervezési ciklus területi alapú 
fejlesztéseinek keretrendszerét a Terület- és Te-
lepülésfejlesztési Operatív Program Plusz hatá-
rozza meg.

Veszprém vármegye TOP Plusz indikatív 
forráskerete 80,250 milliárd forint ebben az idő-
szakban. Tudtak pályázni a településeink kerék-

párutak építésére, csapadékvíz-elvezetésre, böl-
csődei, óvodai férőhelybővítésre, önkormányzati 
épületek energetikai fejlesztésére, helyi, térségi, 
valamint aktív turizmusfejlesztésre, helyi gaz-
daságfejlesztésre, belterületi utak felújítására. 
Továbbá a kormányzati elképzelésekkel össz-
hangban klímatudatos, az éghajlatváltozáshoz 

A TOP Plusz kínálta pályázatok for-
ráskerete alkalmat teremt a régió 
kisebb-nagyobb települései számá-
ra a dinamikus fejlődésre. Az ed-
dig elért eredményekről Polgárdy 
Imre, a Veszprém Vármegyei Ön-
kormányzat Közgyűlésének elnöke 
számolt be magazinunknak.

Veszprém vármegye él a lehetőségekkel

– Milyen változások történtek az elmúlt idő-
szakban a kormányhivatal munkájában?

– A legjelentősebb szervezeti változás az 
volt, hogy 2024. október 1-jétől a kormányhi-
vatal kibővült a Tűzvédelmi és Iparbiztonsági 
Hatósági Főosztállyal, amely gyakorolja a 
tűzvédelmi, valamint a veszélyes üzemek en-
gedélyezésével és felügyeletével kapcsolatos 
hatósági és szakhatósági hatásköröket. 

Mindemellett jelentkeztek olyan rendkí-
vüli feladatok is, amelyek változást eredmé-
nyeztek az általános munkavégzésben. Ilyen 
volt a 2024-es önkormányzati választások-
hoz kapcsolódó feladatellátás. A hatóság és 
az önkormányzatok közötti közvetlen és jó 
együttműködés fenntartása alapvetően fontos, 
így a választásokat követően is törekedtünk 
arra, hogy szakmailag minél több segítséget 
és iránymutatást nyújtsunk számukra annak 
érdekében, hogy az érintett településeken gör-
dülékenyen valósuljanak meg a polgármester-
váltással járó átadás-átvételi eljárások. Főbb 
feladataink közé tartozott az alakuló ülések 
előkészítése, a hivatali struktúra felülvizsgála-
ta, valamint az új hivatalok megalakításának az 
előkészítése. 

Az építésügyi szakterületet érintően a 2024-
ben hatályba lépett átfogó, új jogi szabályozás 
egységes jogértelmezését és a jogalkalmazás 
kialakítását elősegítő folyamatos és rendszeres 
egyeztető munka szintén fontos változás volt a 
munkavégzésben. A Digitális Állampolgárság 
Program bevezetésével járó feladatok, vala-
mint a több település helyzetét javító, illetve 
az adott járás lakosságának minél nagyobb 
hányadát érintő fejlesztések támogatását segítő 
Versenyképes Járások Programhoz kapcsoló-
dó feladatellátás ugyancsak prioritást jelentő 
részei az utóbbi időszak kormányhivatali tevé-
kenységének. 

A költséghatékony működést, va-
lamint az állampolgárok megelé-
gedettségének szolgálatát helye-
zi munkájának középpontjába a 
Veszprém Vármegyei Kormányhi-
vatal. Erről beszélgettünk Takács 
Szabolcs főispánnal.

A kormányhivatali dolgozókat érintően 
nagy öröm volt számomra, hogy – Navracsics 
miniszter úr döntéseinek köszönhetően – a 
tavalyi évben több olyan pozitív változást si-
került bevezetnünk, amelyek hozzájárultak ah-
hoz, hogy a dolgozók munkakörülményei még 
jobbá váljanak a kormányhivatalban, ilyen pél-
dául a kormányablak ügyintézőinek ruhapénze 
vagy a pihenőnapok számának növekedése. 

– Melyek az idei esztendő kiemelt feladatai?
– Legfontosabb célunk, hogy minél költség-

hatékonyabban biztosítsuk a hivatali működést 
olyan módon, hogy a hatósági feladatokat – a 
hatályos jogszabályok mentén haladva – úgy 
lássuk el továbbra is, hogy az az állampolgá-
rok megelégedettségét szolgálja. Az idei év 
legnagyobb fejlesztése a hamarosan elkészülő 
új kormányablak Révfülöpön, amely nemcsak 
a révfülöpiek, hanem a térségben élők számára 
is könnyen és gyorsan elérhetővé teszi a hi-
vatali ügyintézést. A három munkaállomásos 
kormányablak komfortos körülmények között, 
kellő ügyféltérrel ellátva szolgálja majd ki az 
ügyfeleket. 

A Veszprém Vármegyei 
Kormányhivatal vezetője-
ként kiemelten fontosnak 
tartom az állampolgárok 
segítése mellett a várme-
gye gazdasági szereplő-
inek támogatását, mivel 
tevékenységükkel nagy-
mértékben hozzájárulnak 
Veszprém vármegye fejlő-
déséhez. A kormányhivatal 
mint szervező és lebonyo-
lító vesz részt a Versenyké-
pes Járások Programban, 
amely új lehetőségeket és 
lendületet nyújthat a vidék-
fejlesztésben, de az idei év-
ben elérhető számos olyan 

egyéb támogatás is, amely a vármegye további 
gazdasági növekedését segítheti elő. Folytató-
dik az agrár- és vidékfejlesztési támogatások 
körének bővülése, amellyel kapcsolatban a 
kormányhivatal Agrár- és vidékfejlesztést Tá-
mogató Főosztálya szakszerű és gyors tájékoz-
tatást nyújt az ügyfelek számára.

– Mennyire jogszabálykövetők a vármegye 
önkormányzatai?

– A kormányhivatal törvényességi felügye-
leti eljárásának célja a helyi önkormányzatok 
képviselő-testületei, bizottságai, polgármeste-
rei, társulásai, valamint jegyzői működésének 
vizsgálata jogszerűség szempontjából. A kor-
mányhivatal vizsgálja az érintettek működésé-
nek, döntéshozatali eljárásának, döntéseinek 
jogszerűségét, továbbá jogalkotási, illetve jog-
szabályon alapuló feladatellátási kötelezettsé-
gének teljesítését. Ennek szellemében egyrészt 
ellenőrzi a helyi önkormányzatok képviselő-tes-
tületei üléseiről felterjesztett jegyzőkönyveket, 
valamint az önkormányzati rendeleteket, más-
részt jogszabálysértés esetén a kormányhivatal 
leggyakrabban törvényességi felhívás kibocsá-
tásával hívja fel az érintett önkormányzat figyel-
mét a jogszerű állapot helyreállítására. Az el-
lenőrzések tapasztalatai alapján megállapítható, 
hogy Veszprém vármegyében az önkormányza-
tok döntően jogszabálykövetők, amelyet a kor-
mányhivatal munkatársai rendszeres szakmai 
segítségnyújtással támogatnak. ■

Szabálykövetők a vármegye önkormányzatai

Tavasztól őszig virágba borul a téren kialakított díszpark

A Megyeháza eklektikus stílusú épületét 1887-ben avatták fel  fotók: pesthy márton

Pápán született 1978-ban. Gazdasági 
agrármérnök. Nyolc éven át Bakony-
jákó polgármestere. A Veszprém Vár-
megyei Önkormányzat Közgyűlésének 
tagja, majd főtanácsadója. Ezt követően 
a Veszprém Vármegyei Kormányhi-
vatal kabinetvezetője, 2014-től pedig 
kormánymegbízottja. 2022 júliusától a 
Veszprém Vármegyei Kormányhivatal 
főispánja. Nős, egy gyermek édesapja.

Takács Szabolcs
1954-ben született Pápán. Az ottani 
Petőfi Sándor Gimnáziumban érettsé-
gizett. Diplomáját Győrben, az Apá-
czai Csere János Főiskolán szerezte. 
1989 óta a Fidesz tagja. 1998-tól 
a Veszprém Megyei Önkormányzat 
Közgyűlésének képviselője, majd 
2008-tól alelnöke volt. Jelenleg a 
Veszprém Vármegyei Önkormányzat 
Közgyűlésének elnöke.

Polgárdy Imre

való alkalmazkodást célzó projektek megvalósí-
tására, 4 és 5 számjegyű utak fejlesztésére. Ezek 
a pályázati lehetőségek nagyrészt le is zárultak.

– A Versenyképes Járások Program milyen 
lehetőségeket kínál a vármegye településeinek?

– A tavaly ősszel meghirdetett, a térségi 
szemléletű területfejlesztést középpontba állító 
Versenyképes Járások Program kiemelt célja, 
hogy több település helyzetét egyszerre javító, 
és ezáltal a lakosság minél nagyobb részét érintő 
fejlesztések valósuljanak meg a jövőben. 

Ebben a programban járásonként 250 millió 
forint, illetve – ahol megyei jogú város a járás 
székhelye – 500 millió forint fejlesztési keret áll 
rendelkezésre.

A fejlesztési igények benyújtására április 9-ig 
volt lehetőségük a települési önkormányzatok-
nak konzorciumi együttműködésben vagy ön-
kormányzati társulásként. A benyújtott fejleszté-
si igényeket a Járási Fejlesztési Fórum tárgyalja 
meg, és a járási keret kétszeresének mértékéig 
javaslatot tesz a miniszternek azok támogatására. 

Bízunk abban, hogy minél több önkormány-
zat felismeri az együttműködés-
ben és a kooperációban rejlő, ed-
dig kiaknázatlan lehetőségeket, és 
minél többen élnek a települések 
iparűzési adótöbbletét, valamint 
a kiegészítő költségvetési forrást 
magában foglaló Területfejlesztési 
Alap támogatásával.

A Fejlesztési Fórum elnöke-
ként jómagam, illetve a vármegyei 
közgyűlés alelnökei tájékoztató 
fórumokat is tartottunk a polgár-
mesterek számára annak érdeké-
ben, hogy az önkormányzatok 
megfelelő információk birtokába 
kerüljenek a sikeres megvalósítás 
érdekében. Tapasztalataink szerint 

a közös gondolkodás már a tájékoztató fórumok 
előtt megkezdődött a települések polgármesterei 
részéről, helyenként már a fejlesztési igények 
is körvonalazódtak. Bízunk abban, hogy minél 
több olyan projekt valósulhat meg a program ke-
retében, amelyek a térségi közszolgáltatásokat, 
a gazdaságfejlesztést, a település-üzemeltetést 

vagy a térségi alapinfrastruktúra és elérhetőség 
fejlesztését célozzák és segítik elő a vármegyei 
járásokban.

– 2023-ban Veszprém volt Európa Kulturális 
Fővárosa. Hogyan profitáltak ebből a várme-
gye települései?

– A Veszprém-Balaton 2023 Európa Kulturá-
lis Fővárosa Program megvalósításához Veszp-
rém vármegyéből 92 település csatlakozott, 
az EKF csapata pedig kiváló partnerekre talált 
településeinkben. Nagyon örülök, hogy részt 
vállaltak a megvalósításban, és felismerték a 
programban rejlő lehetőséget az itt élők számá-
ra. Ennek köszönhetően összesen 273, a régiót 
érintő kulturális és infrastrukturális projektelem 
valósulhatott meg több mint 8,5 milliárd forint 
összegű elnyert régiós támogatással.  

Múlt év januárjában egy ünnepélyes nyilat-
kozatban tettünk hitet a régió és az EKF Prog-
ram sikere mellett a Somogy és Zala vármegyei 
önkormányzatok, valamint a Veszprém Megyei 
Jogú Város Önkormányzat közgyűléseivel. 
Hisszük ugyanis, hogy a céljaink közösek. Ré-
giónkat értékes, erős közösségek alkotják, a táj, 
az épített környezet, a kultúra, a hagyományok 
és az a gazdag örökség, ami itt fellelhető, nem-
csak a saját, helyi identitásunkat erősíti, hanem 
az alkotó közösségeken keresztül, a művészet 
és a kultúra közvetítésével szélesebb körben is 
meg tudja mutatni azokat az értékeket, amelyek 
a várost és a régiót az elmúlt évszázadokban for-
málták és formálják most is. Településeink sike-
rét is az mutatja, hogy a programévben 3500-nál 
is több kulturális esemény valósulhatott meg 24 
különböző műfajban, a programok 80%-a pedig 
ingyenesen volt látogatható. ■

A Helt- és az Ozi-féle szélmalmok Tés község környékén
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– Mi minden tartozik a társaság fő profiljába?
– Tevékenységünk az építőipari kivitelezés teljes 
vertikumát felöleli. Cégcsoportunk ennek meg-
felelően magasépítői, szakipari, épületgépészeti, 
villanyszerelési és asztalosipari tevékenységet 
egyaránt folytat. Mindez kiegészül az építőanya-
gok és a napelemrendszerek forgalmazásával, 
illetve saját ingatlanfejlesztési csoporttaggal is 
rendelkezünk.

– Mikre a legbüszkébb az elmúlt időszakban 
elvégzett munkák közül?

– Közreműködésünkkel valósult meg Veszp-
rém belvárosának egységesítése, új városképé-
nek kialakítása. Ennek során Szent Miklós-sze-
gen a Kálvária-domb környékén, a szabadtéri és 
parkhasználati célokat előtérbe helyezve, több 
szolgáltatással és szabadidős lehetőségekkel is 
kiegészített, egybefüggő sétálóövezet készült. 
Megújult az Erzsébet-liget környéke, a Laczkó 
Dezső Múzeum és a zeneiskola épülete is. A pro-
jekt a Zöld Város nevet kapta. Kivitelezésünkkel 
történt meg a volt veszprémi Heim Pál Gyer-
mekkórház épületeinek teljes körű, kulturális 
és szabadidőközponttá történő átalakítása. A ma 
már ActiCity nevet viselő épület felújítási mun-
kájáért Építőipari Nívódíjban részesültünk. Az 
Európa Kulturális Fővárosa program keretében 
a veszprémi Pannon Egyetemen mélygarázst, 
felette új felszíni parkolókat, egy többfunkciós 
közösségi teret, valamint új szabadtéri sportlé-
tesítményeket alakítottunk ki. A Gyárkerttel új 

életre keltettük az egykori bútorgyár területét 
a Királynék városában. Ez azóta Veszprém új, 
látványos parkja és rendezvényhelyszíne lett, és 
számos koncertnek adott eddig otthont. Felújítot-
tuk az 1973-ban művelődési háznak épült, késő 
modern stílusú hexagon alakú Dimitrov Műve-
lődési Központ főépületét, amely ma CODE Di-
gitális Élményközpontként funkcionál.

A veszprémi Kittenberger Kálmán Nö-
vény- és Vadasparkban átalakítást végeztünk a 
nagymacskakifutón, s teljesen megújult a há-
ziállat-komplexum is. A cégcsoporthoz tartozó 
Veming Kft. saját beruházásában megépült csa-

Veszprém új arculatának kialakí-
tásában kiemelkedő a szerepe a 
VEMÉV-SZER Kft.-nek. Az elmúlt 
időszak legfontosabb munkáiról, s a 
jövőről is beszélgettünk Boross Ottó-
val, a cég ügyvezetőjével.

ládi házak a veszprémi várra kínálnak ritka pers-
pektívájú rálátást. Az épületek szinte önfenn-
tartóként üzemeltethetők, a házak az elérhető 
legmagasabb energetikai besorolást kapták meg.

– Milyen beruházáson dolgoznak jelenleg? 
– Szekszárdon egy verseny- és egy tanme-

dencével ellátott uszodát építettünk a gyógyfür-
dő szomszédságában, amelynek átadása 2025 
szeptemberében várható. Januárban két projekt-
tel megkezdődtek a Tolna Vármegyei Szakkép-
zési Centrum Ady Endre Technikuma műemlék 
jellegű oktatási épületeinek felújítási munkái, 
valamint a kollégiumi épület belsőépítészeti 
korszerűsítése. Új funkciót kap a Pannon Egye-
tem Nagykanizsa épületegyüttese, amelynél az 
energetikai hatékonyságot fokozó felújítás, aka-
dálymentesítés és teljes belsőépítészeti átalakítás 

a feladatunk. Székesfehérváron a 
Szent Imre Gimnázium, Általános 
Iskola és Óvoda négycsoportos 
óvodaépületének korszerűsítése 
mellett annak 150 m2-es bőví-
tése, és a szomszédos, leromlott 
állapotú villaépület felújítása van 
folyamatban. A Székesfehérvári 
Megyei Könyvtár műemléki épü-
letének homlokzata kerül teljes 
felújításra, az építéskori állapot 
megőrzésével. 

Továbbra is zajlanak a felújítási 
munkák a Veszprémi Várnegyed-
ben. Hamarosan befejeződnek 
a Palotaegyüttes rekonstrukciós 

munkái, de más épületeken is dolgozunk. Pél-
dául a Nagyszeminárium épületén, a várfal újjá-
építésén, illetve a környezetrendezés is a mi fel-
adatunk. Révfülöpön kormányablakot, továbbá 
új parkolókat alakítunk ki. A Pannon Egyetem 
magaslaborjának energetikai korszerűsítése so-
rán új tetőhéjazattal látjuk el az épületet, homlok-
zati szigetelést végzünk és korszerűsítjük a fű-
tésrendszert. A VEMÉV-SZER Kft. tervezésével 
és kivitelezésével épül a négycsillagos superior 
Balatonfüred Konferencia Szálloda. Április 
végén átadtuk a Balaton egyik legelegánsabb 
strandjának új kabinépületét. Korszerű öltözők-

kel és vizesblokkal gazdagodott a strand területe. 
A vízparti Sétány Apartmanoknál két épületben 
24 luxuslakást valósítunk meg, amelynek átadá-
sa őszre várható. Csopakon a Faluház első üte-
mén dolgozunk. A projekt része a Tourinform 
Iroda kivitelezése is, környezetrendezéssel, új 
parkolók létesítésével. A Veszprémi Szakképzési 
Centrum tanműhelyében teljes körű gépészeti és 
villamoshálózati rekonstrukciót valósítunk meg.

– Az építőiparban jelentkező megtorpanás 
mennyiben érintette a vállalkozást?

– A VEMÉV-SZER is szembesült az ipart 
sújtó nehézségekkel. Visszaestek mind az álla-
mi, mind a magán megrendelések. A gazdasági 
válság kihatott a külföldi tulajdonú nagyvállala-
tok építési, bővítési és beruházási kedvére is. Így 
új stratégiaként, a tartalékaink bevonásával az 
ingatlanfejlesztés irányába fordultunk, viszont 
ez hosszabb előkészítést vesz igénybe. Elin-
dítottuk Csopakon egy 140 luxuslakásból álló 
beruházásunkat. Terveink között szerepel egy 
munkásszálló megépítése, amelyre pályázaton 
támogatási összeget nyertünk. ■

A VEMÉV-SZER meghatározó az építőiparban 

1972-ben született Veszprémben, s 
azóta is ott él. A győri Hild József Építő-
ipari Szakközépiskolában érettségizett. 
Felsőfokú tanulmányait az Óbudai 
Egyetem Ybl Miklós Építéstudományi 
Karán végezte, településmérnök sza-
kon. 1997 óta tagja a VEMÉV-SZER 
Kft.-nek, 2016 óta a nagy múltú építő-
ipari cég ügyvezető igazgatója. Egy 
kislány, Bíborka büszke édesapja. 

Boross Ottó

Nagymacskakifutó  a veszprémi Kittenberger Kálmán Növény- és Vadasparkban

A CODE Digitális Élményközpont modern épülete

Szabadtéri sportpályák a Pannon Egyetemen

– Ha néhány jellegzetességével kellene bemu-
tatnia Veszprémet, melyek lennének ezek, és 
miért?

– A Királynék városa hangulatát egy jó né-
hány éve készült turisztikai kutatásra alapozva 
tudom a legjobban bemutatni. Akkor megkér-
dezték a Veszprémbe látogató turistákat, hogy 
ők milyennek látják a várost. Veszprémről 
egy szakállas, bölcs, idős professzor jutott a 
többség eszébe. Aztán hat-nyolc év múlva 
újra megismételtük ezt a kutatást, és akkorra 
már egy negyven év körüli, elsősorban a mű-
vészetekkel foglalkozó hölggyé változott át a 
városunk. Nem csupán megfiatalodtunk tehát, 
hanem karaktert is váltottunk. 

Veszprém napjainkban is egy „alkotó 
hölgy” képét mutatja az idelátogatóknak. Azt 
szoktuk mondani egyébként, hogy Veszprém 
az a város, amely már több mint 1000 éves, de 
mégsem öregszik.

Úgy érzem, hogy a megújulási képesség fon-
tos jellemzője városunknak. Hogyha a több mint 
ezeréves történelmünket nézzük, akkor mindig 
voltak nagy fordulópontjaink, és Veszprém min-
dig képes volt a változásra. 

Éveken át sokat töprengünk azon, hogy mi 
legyen Veszprém szlogenje, mi az, ami tömö-
ren leírná a városunk lényegét. Igazából még 
nem találtunk erre egy rövid jelmondatot, mert 
az erősségünk éppen a sokszínűségünkben rej-
lik. A turisztikai kínálatunk színes, ugyanúgy, 
mint a helyben lakóknak rendelkezésre álló 
kulturális kínálat. 

Veszprém a gyereket nevelőknek, a családo-
soknak is értékes, izgalmas tud lenni, az időseb-
beknek szintén, és persze a vállalkozóknak is 
nagy lehetőségeket kínál. 

A megyei jogú város gazdag történelmével, számos látnivalójával, festői környezetével, vonzó kulturális 
programjaival, továbbá a Bakonnyal és a Balatonnal kiegészülve páratlan egységét kínálja a kiegyensúlyo-
zott, békés és szabad élet minden feltételének. Porga Gyula polgármestertől kértünk interjút.

– Veszprém 2023-ban viselte az Európa Kul-
turális Fővárosa címet. Nemcsak az ország, de 
Európa fókuszában is volt a Királynék városa. 
Mi történt azóta?

– 2023-ban elindítottunk több olyan in-
tézményi programot és rendezvénysorozatot, 
amelyeket azóta is izgalommal figyelünk: va-
jon mennyire maradnak hosszú távon is sike-
resek? Az ActiCity Tánc- és Mozgásművészeti 
Központ szinte állandóan telt házzal működik, 
a Gyárkert pezseg, és a város többi új kulturális 
intézménye is megtalálta közönségét. Néhány 
hónappal ezelőtt nyitottuk meg a CODE Digi-
tális Élményközpontot, amely huszonegyedik 
századi immerzív vetítési technológiát felhasz-
nálva hozza el számunkra a művészeteket, itt 
a látvány szinte körbeölel bennünket. Gyerek-
programok várják a kisebbeket, a felnőtteknek 
pedig az európai és a hazai művészet legjobb-
jait mutatjuk be. A Várbörtön-kiállítás ugyan-
csak sikeres: a bűn és büntetés viszonyáról 
alkotott egyedi megközelítésű üzenete sokakat 
megragad.

A Tour de Hongrie egy szakaszának idén 
már másodszor adunk helyet, és 2026-ban is 
visszavárjuk az ország legnagyobb bringa-
versenyét. A MOZ.GO, a Magyar Mozgókép 
Fesztivál mellé idén csatlakozik egy természet-
film és természetfotó fesztivál is. Eközben vé-
géhez közeledik a Vár többéves megújítása is: 
évszázadok óta nem látott ragyogású épületek 
várják majd a vendégeinket. 

– Veszprém azonban nemcsak a kultúra 
területén frissül folyamatosan, hanem egyik 
alapítóként létrehozta a Pannon-tengely nevű 
együttműködést, ami három dunántúli várost 
fog össze. 

– Itt, a dunántúlon számos kihasználható 
lehetőség akad, ezért is döntöttük el Székesfe-

hérvárral és Zalaegerszeggel közösen, hogy egy 
újfajta, a szinergiákat kereső közös építkezésbe 
kezdünk. A három város sok tekintetben hasonló 
lehetőségekkel rendelkezik, de történelmünkben 
is létezik számos közös pont – már a Rómába 
vezető főutak is rajtunk át vezettek. 

A három város alkotta Pannon-tengely egy 
olyan gazdasági erőforrásává válhat a magyar 
nemzetgazdaságnak, amely nem csupán ha-
zánk nyugati részét, hanem az ország egészét 
dinamizálhatja. Ezek, az európai léptékben 
kisvárosnak számító települések egyenként 
nem képesek jelentős innovatív eredményeket 
elérni, ezért szükség van hálózati együttműkö-
désre és gondolkodásra. 

– Ha minden jól alakul, egy újabb jelentős 
címet viselhet majd Veszprém…

– Igen, nagyon készülünk az Európa Sportré-
giója cím elnyerésére. A már bizonyított mintát 
használjuk, és a Bakony-Balaton régió települé-
seivel együtt szeretnénk a mozgás és az egész-
séges életmód népszerűsítésére felhasználni ezt 
az újabb címet. Nem az élsportról szól majd a 
pályázatunk, hanem a jól, harmóniában megélt 
mindennapokról, arról, hogy tovább javuljon az 
életminőségünk Veszprémben. 

Az interjú teljes szövege a 
www.pannoniakincsei.hu-n olvasható.

Veszprém folyamatosan változik, megújul

Veszprémi látkép templomtornyokkal

Szent Mihály arkangyal szobra az Óváros téren, mögötte a Dubniczay-palota és a Tűztorony

Enyingen született 1968-ban. Műve-
lődésszervező, szociológus. Balaton-
kenesén és Veszprémben különböző 
társadalmi és közéleti feladatokat lá-
tott el, utóbbi városnak 2006-tól alpol-
gármestere volt. 2010 óta Veszprém 
megyei jogú város polgármestere. A 
TÖOSZ Történelmi Városok és Tele-
pülések Hálózatának elnöke. Nős, 
három gyermek édesapja.

Porga Gyula
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– Arra kérem, hogy röviden ismertesse olva-
sóinkkal az Anna Grand Hotel kalandos tör-
ténetét.

– A pannonhalmi főapát itt emeltetett sze-
rény szállást, a Kossuth-forrás közvetlen kör-
nyezetében, az Apáti-házat. A gyakran odalá-
togató főrendek és egyéb vendégek számára 
az egyre népszerűbb fürdő és ivókúrák idejére 
emeltette a főapát a Traktér-házat, mellyel az 
Apáti-ház egy világi toldalékkal bővült a forrás 
irányába. Az épület a reformkor kiemelt vidéki 
kulturális helyszínévé vált, s különösen a híres 
Anna-bál hagyományteremtő ereje alapozta 
meg a Gyógyterem és a Kerengő megépítését, 
illetve ezen épületeket összekötötték a Nagy-

A balatonfüredi szálloda napjainkban valódi luxust kínál. A hotel tiszteletben tartja több mint két évszázados 
hagyományait, ugyanakkor megfelel a 21. század követelményeinek is, azaz a múlt találkozik a jelennel. Kér-
déseinkre Szabó Szabolcs szállodaigazgató válaszolt. 

vendéglővel. E vendéglő teraszán írta Kossuth 
a báli tudósításait. A 20. század elején az épület 
esztétikai és műszaki szempontból egyre kevés-
bé tudta követni a neki szánt feladatok kiszolgá-
lását, méltatlan állapotban élte meg a háborút, és 
az azt követő átépítések pedig végleg elvették 
egykori karakterét, rangját.

2009-re megújult a hotel, új wellnessrészleg 
épült, és négycsillagos szállodaként nyitott újra. 
2023-ban ismét időszerű volt a felújítás, a szál-
loda teljes rekonstrukción esett át, és egy rövid 
próbaüzem után, 2024 márciusától ötcsillagos 
minőségben nyújtja szolgáltatásait az Anna 
Grand Hotel.

– Napjainkban milyen kínálattal várja ven-
dégeit a szálloda?

– A szálloda tradíciói és besorolása kötelez 
minket a magas szintű vendégélmények biztosí-
tására, a szálloda minden területén. 

A budapesti Pilvax mintájára épült és 1848-
ban megnyitott Anna kávézó saját cukrászüzem-
mel és cukrásztermékekkel várja az ínyenceket. 
Általánosságban igaz éttermünkre és a dísztermi 
rendezvényeinkre, esküvőkre, hogy kulináris 
élményekre törekszünk, beemelve a helyi ter-
melők kézműves termékeit. Wellness/spa rész-
legünkön egy meleg vizes élménymedence, 
valamint a szaunák mellett egy úszómedence 
várja a vendégeket, hétvégenként izgalmas 
szaunaszeánszokkal, a pool bárban italokkal és 
napozóterasszal.

– A 2025-ös főszezonban kínálnak-e új-
donságokat, különleges programokat a ven-
dégeiknek?

– Idén 200. alkalommal ad otthont az Anna 
Grand Hotel a füredi Anna-bálnak. Ennek tiszte-
letére létrehoztunk egy Annák éve rendezvény-
sorozatot, melynek keretében minden hónap-
ban vendégül látunk egy neves Annát a kultúra 
világából. Vendégeink kerekasztal-beszélgetés 
keretében ismerkedhetnek meg „Annáinkkal”. 
De színházi és koncertprogramok is várják az 

idelátogatókat ezen a nyáron. A zenés és színhá-
zi programok mellett a sport is fontos szerepet 
játszik idén. Balatonfőkajáron kerül megren-
dezésre a motoGP és a world superbike hazai 
versenye, melyre százezres nagyságrendben 
várják a motorsport szerelmeseit. A tradicio-
nális, idén 57. alkalommal Füredről elrajtoló 
Kékszalag vitorlásverseny vendégei számára 
szállodánkat jó szívvel ajánlhatjuk. ■

Az Anna Café cukrászkülönlegességeket kínál

A BGE Kereskedelmi, Vendéglátóipari 
és Idegenforgalmi Karán diplomázott, 
majd nagy tapasztalatot szerzett vá-
rosi, repülőtéri és üdülőhotelek üze-
meltetésében idehaza, az Egyesült 
Királyságban és Oroszországban. 
Feladatának tekinti, hogy az ötcsilla-
gos Anna Grand Hotel a vendégek 
és a munkatársai számára is inspiráló 
környezetet kínáljon.

Szabó Szabolcs

Az Anna Grand Hotel ötcsillagos élmény

XXIII. Balatoni Hal- és Borünnep 06.06. – 06.09. • Könyv-Bor-Jazz Fesztivál 06.11. – 06.15. • Anna Fesztivál 07.21. – 07.27. • Anna-bál 07.26.
XXXIII. Quasimodo Nemzetközi Költőverseny és Költőtalálkozó 09.05. – 09.06. • XX. Romantikus Reformkor Fesztivál 09.19. – 09.21.

Balatonfüred a kettős évforduló tükrében

– Az idén kettős jubileumot ünnepel Balaton-
füred. Milyen programokkal készülnek a jeles 
eseményekre?

– Balatonfüred számára 2025 valóban ki-
emelt esztendő: 200 éves jubileumát ünnepli 
az Anna-bál, emellett pedig Jókai Mór szüle-
tésének 200. évfordulója is idén februárban 
volt. A két jeles esemény kapcsán az év során 
tematikus rendezvények sora valósul meg. Jú-
lius 26-án, Anna-napon kerül megrendezésre 
a jubileumi Anna-bál, mely a hagyományos 
programokat új elemekkel egészíti ki. Jókaihoz 
kapcsolódóan a Jókai Napok mellett irodalmi 
előadások, kiállítások, gasztronómiai progra-
mok lesznek. Mindezeken túl a reformkor szel-
lemiségét megjelenítő események is várhatók, 
köztük a Romantikus Reformkor Fesztivál, 
amely időutazásként eleveníti fel a 19. századi 
Balatonfüred hangulatát.

– Balatonfüred a Balaton-part kiemelkedő 
turisztikai központja. Milyen újdonságokkal 
várják a városba látogatókat?

–  Folyamatosan dolgozunk azon, hogy a láto-
gatók minden évben találjanak új élményeket. A 
Huray-villában működő Tourinform Iroda egész 
évben segíti a turistákat naprakész információ-
val, programajánlóval és jegyértékesítéssel. Az 
iroda emellett aktív szereplője a város turisz-
tikai életének, koordinálja a helyi szolgáltatók 
együttműködését, és szervezi az események 
kommunikációját. A Balatonfüredi Turisztikai 
Egyesület egyik kiemelt célja, hogy a városi 
programkínálat összehangolt és átlátható legyen, 
a látogatók pedig könnyen eligazodjanak a szí-
nes kínálatban. A téli időszakban a Balatonfüredi 
Jégpálya is kiemelkedő attrakciónak számít: ez a 
Balaton környékének legnagyobb, jégfolyosóval 
egybekötött korcsolyapályája, amely látványos 
kialakításával és egyedi hangulatával minden 
évben rengeteg látogatót vonz. Aktív kikapcso-

lódást kínál a családoknak 
és a fiataloknak, és hozzá-
járul ahhoz, hogy a város a 
hideg hónapokban is vonzó 
maradjon.

– A város idegenforgal-
mában új szegmenst jelent 
a konferenciaturizmus. Ez 
mennyiben járulhat hozzá 
a vendégforgalom bővülé-
séhez?

– A konferencia- és 
rendezvényturizmus Ba-
latonfüreden dinamikusan 

fejlődő terület. Az elmúlt években megvaló-
sult infrastrukturális fejlesztések – új konfe-
renciahelyszínek, korszerű szálláslehetőségek, 
valamint a kulturális tér hasznosításának bőví-
tése – mind hozzájárulnak ahhoz, hogy a város 
egyre népszerűbb legyen a szakmai rendezvé-
nyek számára. Kiemelkedő jelentőségű a Ba-
latonfüred Kongresszusi Központ, amely nagy 
befogadóképességű, korszerű technikai felsze-
reltséggel rendelkező helyszínként egész évben 
képes konferenciák, üzleti események, kulturá-
lis programok lebonyolítására. Ez a szegmens 
jelentősen bővítheti a vendégforgalmat, különö-
sen az elő- és utószezonban, amikor a klasszikus 
turizmus kisebb volumenű. A konferenciaturiz-
mus segít kiegyensúlyozni az éves forgalmat, és 
hozzájárul ahhoz is, hogy Balatonfüred egész 
évben vonzó úti célpont legyen. ■

A nagy múltú tóparti településen az 
idei esztendőben egymást követik 
a vendégcsalogató rendezvények. 
Mindezekről Böröcz István, a Bala-
tonfüredi Turisztikai Egyesület elnö-
ke számolt be magazinunknak.

A Balatonfüred Kongresszusi Központ idén építőipari nívódíjat kapott

promóció

2023-ban a szálloda teljes rekonstrukción esett át



Veszprém vármegye 2025 • www.pannoniakincsei.hu 10 Veszprém vármegye 2025 • www.pannoniakincsei.hu 11

Badacsonytomaj kedvelt turisztikai célpont

– Badacsonytomaj tavaly ünnepelte várossá vá-
lásának 20. évfordulóját…

– Két évtizeddel ezelőtt, 2004. július 1-jén 
kaptunk városi rangot úgy, hogy közigazgatási 
értelemben hozzánk tartozik Badacsonyörs és 
Badacsony településrész is. Ezzel párhuzamosan 
több jubileumot is ünnepelhettünk, hiszen száz-
éves volt a helyi sportegyesület és 60 éves lett 
a Badacsonyi Szüret. Így a település elmúlt évét 
ez a három évforduló szőtte át. A jubileumokat 
többnapos szórakoztató és családi programok-
kal, koncertekkel, kiállításokkal ünnepeltük.

– Mely infrastrukturális vagy egyéb, például 
turisztikai jellegű fejlesztések fejeződtek be a te-
lepülésen a közelmúltban?

– 2025-ben európai uniós pályázatból elkez-
dődik a badacsonyi strand II. ütemének megva-
lósítása, valamint tervbe vettük az idei évben a 
kerékpárút egyes szakaszainak felújítását.

2022 nyarán adhattuk át azt a 17 stációból 
álló keresztutat, amely a badacsonytomaji teme-
tőtől a Szent István-kápolnán keresztül a pálos 
emlékhelyig vezet. Teljes egészében megújult 
a Fő utca, új ruhát kapott a Tátika épülete, és 

megszépült az ikonikus épület előtti park is. Az 
elmúlt önkormányzati ciklusban újíthattuk fel a 
Badacsony-hegyre vezető Kisfaludy Sándor és 
Bogyay Lajos utcákat, valamint minden évben 
nagy gondot fordítunk a forgalmas belterületi 
útjaink karbantartására. A turisztikai pályázatok 
segítségével újíthattuk meg a helyi strandokat. 
Ennek köszönhetően korszerű, modern, minden 
igényt kielégítő strandok várják a pihenni vágyó-
kat az idegenforgalmi főszezonban. A Balatoni 
Szövetség minősítő versenyében a badacsonyi 
strand négycsillagos, míg a badacsonytomaji 
ötcsillagos minősítést kapott, s ebből a színvo-
nalból a jövőben sem engedhetünk.

– Mit mutatnak a vendégforgalmi adatok?
– Badacsony neve jól cseng itthon és kül-

földön egyaránt. Ezt mi sem bizonyítja jobban, 
mint az, hogy az idegenforgalmi főszezonban 
több százezren fordulnak meg a programjain-

kon, városi strandjainkon. A kellemes tavaszi 
időjárásnak köszönhetően a szezont idén is ko-
rán indítottuk, húsvéthétfőn már nagyszabású 
húsvéti csobbanást, fürdőzést tartottunk, termé-
szetesen locsolással egybekötve a badacsonyi 
strandon. Programokkal készülünk a turisztikai 
főszezonra, a nagy hagyományokkal rendelkező 
Bor7-re, azt követően pedig a több mint fél év-
százados múltú Badacsonyi Szüretre.

Tavaly Badacsony és Fonyód között 250 ezer 
utast szállítottak a BAHART hajói. Ezt a számot 
tovább lehetne emelni, ha összefog a két tóparti 
város. Mi abban hiszünk, hogy kulturális, tu-
risztikai és gazdasági vonatkozásban is „hidat” 
kell emelni Badacsony és Fonyód közé annak 
érdekében, hogy megmozdítsuk a turistákat a 
Balaton déli és északi partján egyaránt. Továbbra 
is célunk az, hogy a helyi vállalkozókkal, borá-
szokkal és vendéglátókkal négyévszakossá te-
gyük Badacsonyt és térségét, olyan programokat 
kínálva, melyek a főszezonon kívül is idevonz-
zák a vendégeket. ■

A kiváló borai mellett a Balaton-parti 
települést évszázadok óta otthonuk-
nak választó írók, költők és festőmű-
vészek is híressé tették. Kérdéseinkre 
Hartai Béla polgármester válaszolt. 

A Tapolcai-medence legmagasabb tanúhegye

1970-ben született Mosonmagyaró-
váron. Hivatásos katonai tanulmányait 
követően a vállalkozói szférában vált 
sikeressé. 2019-től kezdve Badacsony-
tomaj alpolgármestere, egyúttal önkor-
mányzati képviselője, majd a 2024. év 
őszétől, az önkormányzati választáso-
kat követően polgármestere. Nős, két 
gyermek édesapja.

Hartai Béla

promóció
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A VESZPRÉMI KÉZILABDA
E sportág a hatvanas évek közepén indult hódító útjára, amikor a Veszprémi Vasas női 
együttese feljutott az NB I-be. 1970-ben Bakony Vegyész TC néven megnyerte a bajnok-
ságot, három év múlva pedig Magyar Népköztársasági Kupa-győzelmet aratott az együt-
tes. Azóta jó néhány bajnoki érem került a klub dicsőségvitrinjébe. Ugyancsak számos 
kimagasló eredménnyel büszkélkedhet a férfi szakág is. A sikerek hatására nagyon sok 
fiatal kezdett el kézilabdázni nem csupán Veszprémben, hanem a környező településeken 
is, Nemesvámoson, Zircen, Úrkúton, Várpalotán, Balatonfüreden, Ajkán és Tapolcán. 

ÁLLAMI SZÍVKÓRHÁZ 
Balatonfüredre közel 300 éve járnak gyógyulást keresni 
a beteg emberek. A szénsavas források vizét már a 18. 
században is használták fürdőzésre és ivókúraként. A 20. 
század elején jelentős fejlődés vette kezdetét: 1912-ben Haj-
du Tibor főapát megteremtette a mai Füred legnagyobb 
intézménye, a Szívkórház elődjét, a 159 szobás Erzsébet-
szanatóriumot, és megépíttette a szénsavas – később róla 
elnevezett – Tibor-fürdőt. A Balatonfüredi Állami Szívkór-
ház 1970 óta végzi országos és regionális ellátás keretében 
a szív- és érrendszeri betegek rehabilitációs kezelését. 

TIHANYI LEVENDULA
A tihanyi levendula olyan hívószó, 

amelyről mindenkinek Veszprém vármegye 
jut eszébe. Az 1920-as évek közepén 

dr. Bittera Gyula telepítette 
Magyarországon az első levendulaültetvényt, 

amely korábban csupán a középkori 
kolostorkertekből volt ismert növény. Tihany 

speciális, félsziget-jellegének – 
a napsütéses órák magas számának 

és az alacsony csapadékmennyiségnek 
– köszönhetően az itt aratott 

levendula illóolaj- 
tartalma igen magas. 

A PÁPAI ESTERHÁZY-KASTÉLY
Esterházy Ferenc 1743-ban monumentális 

rezidenciát terveztetett Franz Anton Pilgrammal 
a védelmi funkcióját elveszítő pápai vár helyére. 

A vizesárokkal körbevett épület látványtervét őrzi 
a kastély Nádor-termének falát díszítő freskó. 
Ez az elképzelés végül nem valósult meg teljes 

egészében, ugyanis a birtokot megöröklő Eszterházy 
Károly figyelmét inkább egyházi építkezései kötötték 

le. A barokk kastély építése 1784-ben fejeződött be, 
a kivitelezési munkálatokat a kor jeles mesterei – 

Grossmann József és Fellner Jakab – vezették.

A TAPOLCAI MALOM-
TÓ ÉS KÖRNYÉKE 
A Malom-tó a Tapolca-patak 
duzzasztásával jött létre, melyet 
már a rómaiak is használtak 
vízimalom működtetésére. Vize 
nagyjából állandó hőmérsék-
letű, 18 Celsius fok, ezért még 
télen sem fagy be. Közvetlenül 
a tó mellett – melyet egyébként 
Nagy- vagy Felső-tónak is ne-
veznek – található az úgyneve-
zett Kis- vagy Alsó-tó, amit azért 
hoztak létre, hogy egy második 
malmot is hajtsanak vele. A tó 
vize közvetlen összeköttetésben 
van a türkiz színű, karsztvizes 
Tapolcai-tavasbarlanggal. 



EXKLUZÍV WELLNESSNYARALÁS KESZTHELYEN

Foglalja le nyaralását időben!

Balaton-parti szállodánkban a fejedelmi kényelem és a hatalmas, 
háromszintes wellnessrészleg mellett a professzionális kiszolgálás 

a garancia egy igazán felejthetetlen családi vakációra.

H O T E L H E L I KO N . H U

reservation@hotelhelikon.hu

+36 83 534 023


